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صدیقی: در تدارک اردوی مشترک با چین هستیمپورشیب: در پاریس تمرکز کافی نداشتم
ذبیح الله پورشـــیب ملی پوش کاراته ایران دربـــاره حضور خود در 
مســـابقات کاراته وان پاریس بعد از مدت ها دوری از مســـابقات، 
گفـــت: »در این مـــدت به تنهایـــی تمرین می کردم امـــا از لحاظ 
آمادگـــی جســـمانی شـــرایط فوق العاده ای داشـــتم و هـــر لحظه 
اراده می کـــردم می توانســـتم امتیـــاز بگیـــرم اما حقیقتـــاً تمرکز 
کافی نداشـــتم. در این مســـابقات بازیکنی با اختـــاف به عنوان 
قهرمانی دســـت یافت که تـــا ثانیه های پایانی از مـــن عقب بود. 
مســـابقات پاریـــس نشـــان داد که همه کشـــورها در مســـابقات 
حضـــور پیـــدا می کنند و ایـــن باید به مـــا تلنگر بزند که همیشـــه 
در رویدادها حضور داشـــته باشیم. هدف ما نیز رویدادهای مهم 

اســـت و کاراتـــه وان پاریس فقط یـــک تورنمنت بود«

امیـــر صدیقـــی، رئیـــس فدراســـیون ووشـــو گفت: »مســـابقات 
انتخابی جام جهانی، اردیبهشـــت برگزار خواهد شد. در تدارک 
هســـتیم اردوی مشـــترک با تیم ملی چین در این کشـــور داشته 
باشـــیم. مســـابقات جهانی از این جهـــت برای مـــا اهمیت دارد 
کـــه با اصـــرار و تاش فدراســـیون ایـــران و حمایت فدراســـیون 
جهانی این مســـابقات شکل گرفت تا کشـــورهایی که نتوانستند 
در مســـابقات قهرمانـــی جهان امریکا حضور داشـــته باشـــند در 
مسابقات یادشـــده ســـهمیه جام جهانی را دریافت کنند. قطعاً 
بررســـی لازم را خواهیـــم کرد و احتمـــال تغییر و تحـــول در کادر 
فنی تیم هـــای ملی وجود دارد امـــا این موضوع را بـــه قبل از آغاز 

اردوهـــای تیم  ملی در اســـفند ماه موکـــول کردیم.«

وزیری، سرمربی تیم ملی پاراتیروکمان

خیلی ها مخالف 
آمدنم بودند

میاد وزیری سرمربی تیم ملی پاراتیروکمان 
شـــد. آن هـــم بعد از دوســـال بی خبـــری. او 
ایـــن مدت بـــا اینکـــه در تیـــم ملی نبـــود اما 
هدف گیـــری ســـیبل ها را کنـــار نگذاشـــته 
بـــود، خداحافظـــی هم نکـــرده بـــود و حتی 
مربیگری هـــم می کرد. وزیری بعـــد از توافق 
با اســـبقیان، رئیس فدراســـیون جانبازان و 
توانیابـــان،   امـــروز کارش را بـــا پاراکمانداران 
شـــروع می کند. خواندن حرف هـــای وزیری 
از تیروکمـــان ایران و تیم جدیـــدش خالی از 

لطف نیســـت.
شما خداحافظی کردی و سرمربی تیم 

ملی پاراکمانداری شدی؟
من از تیـــم ملـــی خداحافظی نکـــرده بودم، 
ولی بعد از المپیک شـــرایط بـــرای ماندنم در 
تیم ملی فراهم نبود و فدراســـیون هم تمایلی 
به برگشـــت مـــن به تیـــم نداشـــت. بنابراین 
مـــن هم در باشـــگاهم و تیم دانشـــگاه آزاد به 
صـــورت مربـــی – بازیکن فعالیـــت می کردم. 
خـــدا را شـــکر در لیگ هـــم قهرمان شـــدیم. 
مـــن در کشـــورکماندار-مربی ایـــران بودم که 
فدراسیون جانبازان بعد از بررسی مرا دعوت 

بـــه همکاری کـــرد و من هم قبـــول کردم.
حالا که حرف رسید به تیروکمان، به نظر 

شما چرا تیروکمان ایران افت کرده است؟
بـــه نظـــرم مـــا در برنامه ریزی هـــا مشـــکل 

داریـــم و بایـــد بهتـــر در تیرانـــدازی بـــا کمان 
سرمایه گذاری شود. ســـرمایه گذاری مستلزم 
حضور اسپانسرهاســـت. پای اسپانســـرها به 
تیراندازی بـــا کمان باز نمی شـــود، مگر اینکه 
منافـــع آنها تأمین شـــود، منافعـــی که باعث 
می شـــود تا آنها برای حمایت و سرمایه گذاری 
از تیم ملی و باشـــگاه ها رغبـــت پیدا کنند. در 
واقـــع باید بازی برد- برد باشـــد. از طرف دیگر 
تیروکمـــان ایران لیگ پویایی نـــدارد و نیاز به 
بازنگـــری قوانیـــن لیـــگ و اجرای مســـابقات 
منظم دارد. فدراســـیون باید برای تیروکمان 
مثل پدر حامی باشـــد، نه اینکه از کمانداران، 
مربیـــان و باشـــگاه ها  طلب حمایت داشـــته 
باشد. فدراسیون باید در شـــیوه برنامه ریزی 
و برگزاری مسابقات بازنگری کند. تیروکمان 
ایران پتانســـیل قهرمانی دارد. من این مدت 
کـــه بـــه دعـــوت هیأت هـــا بـــه اســـتان های 
مختلف ســـفر کردم یـــا کمانـــداران آنها برای 
تمرین پیش مـــن می آمدند، اســـتعدادهای 
زیادی را دیـــدم. نکته ای را فراموش نکنید که 
قیمت هر کمـــان 300 تـــا 350 میلیون تومان 
است و هرکسی شـــرایط پرداخت آن را ندارد. 
باشـــگاه ها باید در لیگ از کمانداران حمایت 
کننـــد تا کمانـــداران انگیزه داشـــته باشـــند. 
چرا که تیروکمـــان با بقیـــه ورزش های تیمی 
و انفـــرادی فرق دارد. کمانـــدار برای موفقیت 
بایـــد 50-340 روز در اختیـــار تیمش باشـــد و 
نمی توانـــد کار دیگـــری انجام دهـــد، درحالی 
کـــه درآمـــد و هزینه هـــا، جـــزو جدایی ناپذیر 
زندگی اســـت و چالشی اســـت که برای همه 
وجـــود دارد و بنابراین فدراســـیون باید فکری 

به حـــال درآمد کمانـــداران کند.

برای تیم ملی پاراتیروکمان چه برنامه ای 
دارید؟

یکشـــنبه در صحبـــت بـــا اســـبقیان بـــرای 
همـــکاری بـــه توافـــق رســـیدیم. مـــن دیروز 
برنامه ام را به فدراسیون دادم تا از امروز کارم 
را شـــروع کنم. قرار اســـت همـــه کمانداران 
پاراآســـیایی به اردو بیایند تا برای رقابت های 
جهانـــی امـــارات آماده شـــوند. مســـابقه ای 
که 12 اســـفندماه برگـــزار می شـــود و آخرین 
انتخابـــی پارالمپیـــک پاریـــس اســـت. البته 
قباً لیست سه نفره مســـافران امارات بسته 
شده اســـت. هرچند پاراکمانداران کار خیلی 
ســـختی در امـــارات پیـــش رو دارنـــد، چرا که 
زهرا نعمتـــی و غامرضا رحیمـــی دو قهرمان 
ســـابق پارالمپیک هنوز ســـهمیه نگرفته اند. 
نعمتـــی تـــا بـــه حـــال تمریـــن کمی داشـــته 
اســـت. البته تیم بـــه خاطـــر جابه جایی تیم 
ملـــی پاراتیروکمان از فدراســـیون تیروکمان 
به جانبازان هم تمرین نداشـــته و این اولین 

اردوی تیـــم بعد از جدایی اســـت.
پس شما کار سختی دارید؟

خیلی هـــا مخالف بودنـــد که من ســـرمربی 
تیـــم پاراتیروکمـــان شـــوم، چـــرا کـــه تیـــم 
درحال پوســـت اندازی اســـت و نســـل جدید 
پاراکمانـــداران مثـــل عرب عامری، درســـت 
اســـت که در پاراآســـیایی رکورد زد، اما تجربه 
زیـــادی ندارد و نهایت یکی، دو مســـابقه رفته 
اســـت. بنابراین نعمتی و رحیمی با برگشـــت 
خـــود می توانند بـــه تیم کمـــک بزرگی کنند. 
می دانـــم کار خیلـــی ســـختی در پیـــش دارم 
بویـــژه در کامپونـــد. چـــرا کـــه بـــا ناکامی در 
هانگـــژو تغییر و تحـــولات باید ایجاد شـــود.

*این جابه جایی به نفع تیم شد؟
تیـــم پاراتیروکمان وقتی زیر نظر فدراســـیون 
جانبـــازان بود، شـــرایط بهتـــر از وقتـــی بود 
که زیر نظـــر فدراســـیون تیروکمان بـــود. ما 
ایـــن جدایـــی را بـــه فـــال نیـــک می گیریم، 
هـــم اســـبقیان و هم بقیـــه دوســـتان خیلی 
پیگیر بودنـــد تا زودتر اردوها شـــروع شـــود. 
کادر تیـــم هـــم قوی اســـت یعنـــی درکامپوند 
مجید احمدی که ســـرمربی ســـابق تیم ملی 
کامپونـــد و تیم ملی زنـــان و تیـــم ملی عراق 
بوده و زهرا شـــمس کاپیتان تیم ملی و مربی 
ســـابق تیم ملـــی و مربـــی اختصاصـــی زهرا 
نعمتـــی در پاراآســـیایی که نتایج درخشـــانی 

هم گرفـــت، همکارم هســـتند.
این روزها، خبرهای خوبی از زهرا نعمتی 

نمی شنویم، زهرا برای پارالمپیک 
سهمیه می گیرد؟

نعمتـــی باید از نظـــر روحی ریکاوری شـــود. او 
خســـته ذهنی اســـت و باید ریـــکاوری ذهنی 
شـــود. حالا هم با واعظ موســـوی کار می کند 
تـــا برگـــردد. البتـــه او هنـــوز تصمیـــم قطعی 
نگرفتـــه اســـت. بـــه هرحـــال زهـــرا نعمتی، 
نعمـــت بزرگـــی بـــرای ورزش ایـــران اســـت و 
حداقـــل دو پارالمپیـــک دیگر هـــم می تواند 
کار کنـــد، ولی ســـامتی روحی او بـــا ارزش تر 
اســـت. امیـــدوارم بـــه جمع بنـــدی برســـد. 
نعمتـــی کمانـــدار قـــوی ای اســـت و می تواند 
خـــودش را به مســـابقات برســـاند، شـــاید از 
نظر جســـمی مشـــکل داشـــته باشـــد، اما ما 
روی تجربه اش حســـاب کرده ایـــم و رقبایش 
هم از اســـم او می ترســـند. تـــاش می کنیم 

او را برســـانیم.

3 بسکتبالیست نوجوان در کما

داوری: برای بازیکنان دعا کنید
چهار بسکتبالیست نوجوان استان قزوین از مسابقات 
لیگ نوجوانان که در قم برگزار می شد، در حال بازگشت 
به اســتان قزوین بودند که در جــاده قدیم، خودرو این 
ورزشــکاران دچار مشــکل شــده و آنها از ماشــین پیاده 
می شوند اما متأسفانه از روبه رو یک خودرو ٢٠۶ که آتش 
گرفته بود با آنها برخورد می کند و این چهار ورزشــکار به 
شــدت دچار آســیب می شــوند. دکتر غامرضا نوروزی، 
رئیس فدراسیون پزشکی ورزشی درباره آخرین وضعیت 
این چهار ورزشکار، اعام کرد:»از بین این چهار ورزشکار، 
متأسفانه سه نفر از آنها در کما هستند و یک نفر دیگر نیز 
دچار شکستگی شده و در بخش بستری است و بنده با 
دستور وزیر ورزش به ساوه می روم تا بتوانم اقدامات لازم 
را انجام دهم.« جواد داوری، رئیس فدراسیون بسکتبال 
بعد از اطاع از این سانحه با حضور در بیمارستان ساوه 
جویای شرایط و مراحل درمان ۴ نوجوان بسکتبالیست 
کشورمان شد. داوری در این زمینه گفت: یکی از بازیکنان 
بــه بیمارســتان تجریــش انتقــال داده شــد.»یکی دیگر 
از آنهــا ضریب هوشــی اش بالاتر آمده اســت ولی دونفر 
دیگر همچنان درکما هستند. از مردم خوب کشورم می 
خواهم برای بهبود حال این دو نفر دعا کنند.« همچنین 
عباس عایی مقــدم، مدیرکل ورزش و جوانان اســتان 
قزوین هم  با حضور در بیمارستان با خانواده و نزدیکان 
بازیکنان ماقات کرد. او هم در این باره گفت: »متأسفانه 
در این حادثه، هر چهار سرنشین خودرو مصدوم شده اند 
که حال سه نفر مساعد نیست و در کما هستند اما یکی 
از این مصدومان که حال بهتری داشته، به تهران منتقل 

شده است.«

 صعود 2 پله ای پاکدامن در رنکینگ
علی پاکدامن ملی پوش اســلحه سابر ایران به واسطه 
نایب قهرمانی در جام جهانی گرجستان با دو پله صعود 
در رده پنجــم رنکینگ جهانی قرار گرفت. فدراســیون 
جهانی شمشــیربازی با  اتمام جام جهانی گرجســتان 
و بر اســاس نتایج به دســت آمــده در این مســابقات، 
رده بنــدی جدید بازیکنان اســلحه ســابر را اعام کرد. 
علی پاکدامن کاپیتان تیم ملی سابر ایران که با رنکینگ 
هفتم جهان در جام جهانی گرجســتان شرکت کرده 
بود، بعــد از نایب قهرمانی در این مســابقات با دو پله 
صعــود در جایــگاه پنجــم جهان قــرار گرفــت. محمد 
رهبری که در جدول ۱۲۸ نفره جام جهانی گرجســتان 
بــه کار خــود پایــان داد در رده بندی جدید فدراســیون 

جهانی شمشیربازی در رده ۲۸ باقی ماند.

گپ

مهری رنجبر
خبرنگار


